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Consell Ciutadà per la Sostenibilitat 

 
 

 

COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL CIUTADÀ PER LA SOSTENIBILITAT 
 
 
Acta de la sessió del 29 de novembre de 2023  

En sala virtual a través de la plataforma Zoom Meetings, el dia 29 de novembre de dos 

mil vint-i-tres, a les 17 h, es reuneix la Comissió Permanent del Consell Ciutadà per la 

Sostenibilitat en sessió extraordinària per elaborar la proposta d’administracions i 

organitzacions significatives de ciutat a presentar a la Presidència per incloure al 

Consell, sota la presidència del Sr. Sergi López-Grado, vicepresident primer del 

Consell i representant del GIxSU, Grup d'Interès per la Sostenibilitat Urbana, assistit 

per la Sra. Marta Cuixart, com a secretària del Consell. 

Hi concorren els i les representants de les següents organitzacions membres de la 

Comissió Permanent: 

Organització Representant (Sr./Sra.) 

Vicepresidència Segona i representant 

de Posidonia Green Project 

Vanessa Sarah Salvo 

ACEFAT A.I.E. Josep Maria Miranda 

ATTA Permacultura  Maite Ninou 

CCOO de Catalunya Laura Diéguez 
Escola Thau Barcelona Xavier Hernández 
FEP Sant Ramon Lluís Sala 

Formació i Treball Miquel Vidal 
Fundació Barcelona Comerç Mei Márquez 
PIMEC Comerç Àlex Goñi 

Rezero Rosa Garcia 

Science for Change Verónica Capsir 
 
 
 
No hi assisteixen i s’excusen:  

- David Montfort, Lluïsos de Gràcia 

 
Suport a la Secretaria:  

- Martí Micó, Secretaria Barcelona + Sostenible  

 

ORDE DEL DIA 

 

1. Procediment de selecció. 

 

2. Selecció de les administracions públiques. 

 

3. Selecció de les entitats significatives de ciutat. 

 

4. Torn obert d’intervencions. 
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TEMES TRACTATS I ACORDS PRESOS 

Prèviament a la sessió, s’ha enviat a la Comissió Permanent la documentació per 

facilitar el seguiment dels diferents punts de l’ordre del dia:  

- Document amb el procediment de selecció que s’utilitzarà durant la sessió. 

- Llistat de les organitzacions objecte de deliberació, administracions públiques 

proposades prèviament per membres del Plenari i/o la Permanent. Més els  

consorcis públics de l’Ajuntament de Barcelona que tenen competència en 

matèria de sostenibilitat 

- Llistat de les entitats significatives de ciutat que van ser prèviament proposades 

per membres del Plenari i/o la Permanent, més els consells sectorials de 

l’Ajuntament de Barcelona en actiu,  

- Formulari on cada organització de la Permanent que es vulgui pronunciar podia 

fer una tria d’un màxim de 4 administracions públiques i 6 entitats significatives 

de ciutats que volia que accedissin al Consell per tal de facilitar el consens 

durant la sessió. 

 

Com a suport a la sessió, es projecta en pantalla el llistat de suports que ha rebut en el 

formulari previ cada administració pública i entitat significativa de ciutat. 

 

1. Explicació del procés de selecció de les administracions públiques i les 

entitats significatives de ciutat a proposar a presidència per incloure al 

Consell 

S’expliquen quins seran els principis de funcionament de la sessió, destacant que 

l’objectiu de la sessió serà el d’assolir un consens sobre les entitats i administracions 

públiques que la Comissió Permanent vol proposar a la Presidència per incorporar-les 

al Consell. 

En cas que no hi hagi unanimitat a favor, és important saber quantes organitzacions hi 
estan en desacord amb la selecció d’una administració o entitat. Serà una part del 
procediment per procurar el màxim consens possible. Finalment, un cop fetes les 
deliberacions, si cal, es votarà. 

En cas que hi hagi dificultats per prendre acords, se’n poden triar menys (les més 

consensuades) o més (informant a la presidència del grau d’acord). 

 

2. Selecció de les administracions públiques. 

 

Acords: 

S’aprova per unanimitat proposar a Presidència les 3 administracions següents a 

formar part de la Comissió Permanent del Consell Ciutadà per la Sostenibilitat:  

- Consorci d’Educació de Barcelona 

- Agència de Salut Pública de Barcelona 

- Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola 

S’aprova per majoria amb 6 vots a favor: 
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- Autoritat Portuària de Barcelona 

 

Procés de deliberació i votacions prèvies: 

Es comença projectant els resultats dels suports fets al formulari pels membres de la 

Comissió Permanent a les 5 propostes d’administracions públiques a entrar al Consell. 

Es registren un total de 13 formularis omplerts i es registren 2 més fora de termini que 

no s’han tingut en compte pel còmput final. 

L’ordre de valoració es fa en funció dels suports que han rebut, de major a menor: 

1. Consorci d’Educació de Barcelona, que recull un total de dotze suports previs. 

Ningú té res en contra de que es proposi a Presidència per formar part del 

Consell.  

 

2. Agència de Salut Pública de Barcelona, amb un total d’onze suports recollits al 

formulari. Ningú té res en contra que es proposi a Presidència per formar part 

del Consell. 

 

3. Consorci del Parc Natural de la Serra de Collserola, que també compta amb 

onze suports. Ningú té res en contra de que es proposi a Presidència per 

formar part del Consell.  

 

4. Autoritat Portuària de Barcelona, que ha rebut 9 suports previs. Des de Rezero 

es mostren en contra de proposar aquesta administració pública perquè formi 

part del Consell. Argumenten una certa incoherència que una administració 

d’aquest estil en formi part. 

 

5. Consorci del Besós, amb 5 suports al formulari. Des de Barcelona Comerç es 

mostren en contra de proposar aquesta administració pública. Argumenten que 

s’hauria d’incloure a l’Autoritat Portuària de Barcelona enlloc del Consorci del 

Besós, per la importància d’aquesta institució a la ciutat de Barcelona. 

Es procedeix a votar entre tres opcions diferents per fer la proposta a Presidència: 

- Es proposen les 4 administracions públiques que han rebut més suports al 

formulari previ: 6 vots a favor (ACEFAT, ATTA Permacultura, Escola Thau, 

Fundació Barcelona Comerç, PIMEC i Science for change). 

- Es proposen només les 3 administracions públiques que han causat un 

consens total a la sessió: 5 vots a favor (CCOO de Catalunya, FEP Sant 

Ramon, Formació i Treball, Posidonia Green Project i Rezero).  

- Es proposen les 5 administracions públiques possibles especificant els suports 

de cada una recollits al formulari: 1 vot a favor (GIxSU – Grup d’Interès per la 

Sostenibilitat Urbana). 

 

3. Selecció de les entitats significatives de ciutat. 

 
Acords: 
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Per unanimitat s’acorden les següents entitats significatives de ciutat a proposar a 

Presidència:  

- CJB – Consell per la Joventut de Barcelona 

- Col·legi d’Ambientòlegs de Catalunya 

- Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona – FAVB 

- Xarxa per la Justícia Climàtica 

Per majoria s’acorda la següent entitat significativa de ciutat a proposar a Presidència 

amb un vot particular en contra: 

- TMB – Transports Metropolitans de Barcelona 

 

Procés de deliberació i votacions prèvies: 

Es projecten els resultats de la tria de les entitats significatives de ciutat fetes a través 

del formulari. Es registren un total de 13 formularis omplerts i es registren 2 més fora 

de termini que no s’han tingut en compte pel còmput final. 

L’ordre de valoració es fa en funció dels suports que han rebut, de major a menor i es 

tenen en compte aquelles organitzacions que han rebut fins a tres suports al formulari: 

1. TMB – Transports Metropolitans de Barcelona, que recull un total de set 

suports al formulari. Des de la Vicepresidència Primera, GIxSU – Grup d’interès 

per la Sostenibilitat Urbana, es mostren en desacord que TMB – Transports 

Metropolitans de Barcelona puguin formar part del Consell. Defensen que la 

sostenibilitat porta molts anys sent tractada en clau de mobilitat i s’hauria de 

deixar aquest espai per a organitzacions d’altres tipologies.  

 

2. CJB – Consell per la Joventut de Barcelona, amb sis suports al formulari. Ningú 

té res en contra de que formin part del Consell. 

 

3. Col·legi d’Ambientòlegs de Catalunya, amb cinc suports al formulari. Ningú té 

res en contra de que formin part del Consell. 

 

4. Federació d’Associacions de Veïns i Veïnes de Barcelona – FAVB, amb cinc 

suports al formulari. Ningú té res en contra de que formin part del Consell. 

 

5. IS-Global, amb cinc suports al formulari. Des de la Vicepresidència Segona, 

Posidònia Green Project, es mostren en contra de que puguin formar part del 

Consell. 

 

6. Creaf – Centre de Recerca Ecològica i Aplicacions Forestals, amb quatre 

suports al formulari. Des de la Vicepresidència Segona, Posidònia Green 

Project, es mostren en contra de que puguin formar part del Consell. 

 

7. aFFaC – Associacions Federades de Famílies d’Alumnes de Catalunya, amb 

tres suports al formulari. Des d’ATTA Permacultura es mostren en desacord de 

que puguin formar part del consell. 
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8. Centre de Recuperació d’Animals Marins – CRAM, amb tres suports al 

formulari. Des de la Vicepresidència Segona, Posidònia Green Project, es 

mostren en contra de que puguin formar part del Consell. Argumenten que, tant 

en els casos d’IS-Global, Creaf i el CRAM són entitats de molta expertesa en 

els seus camps d’estudi i treball, però que no són estructures significatives de 

ciutat. Proposen que siguin convidades a poder compartir el seu coneixement 

en sessions on sigui rellevant la seva expertesa per a les decisions del Consell. 

 

9. Fridays for Future Barcelona, amb tres suports al formulari. Ningú té res en 

contra de que formin part del Consell.  

 

10. Xarxa per la Justícia Climàtica, amb tres suports al formulari. Ningú té res en 

contra de que formin part del Consell. Tenint en compte que Fridays for Future 

formen part de la Xarxa per la Justícia Climàtica, s’acorda que sigui la Xarxa 

per la justícia Climàtica la que sigui proposada a la Presidència i que Fridays 

for Future no entri a la proposta. 

 

Des de Fundació Barcelona Comerç es considera que TMB – Transports Metropolitans 

de Barcelona hauria d’entrar dins la proposta a fer a Presidència ja que és la opció que 

més suports a rebut i té una importància molt rellevant a nivell de ciutat. 

Des de l’Escola Thau es recolza l’opinió de Fundació Barcelona Comerç i afegeixen 

que els suports fets al formulari haurien de tenir més pes. 

Fundació i Treball diu que s’han de tenir en compte aquelles organitzacions que 

treballen al voltant de la salut i donar veu a aquelles organitzacions més petites que no 

tenen tanta obertura a nivell de ciutat. Dins el Consell s’hauria de comptar amb més 

organitzacions d’aquest estil. 

CCOO de Catalunya exposa que, si bé és cert que la mobilitat és un tema molt 

rellevant en la feina que es fa al Consell, també és important recordar que el pes que 

té la mobilitat pel que fa a la contaminació i la qualitat de l'aire fa que s'hagi de 

continuar treballant aquest eix en clau de sostenibilitat, i per tant no s’oposen a què 

una entitat com TMB formi part del Consell. D’altra banda, reforça el fet que s’hauria 

de comptar amb organitzacions petites perquè tinguin un espai on poder compartir les 

seves idees. També posa l’alerta en no proposar organitzacions que no tenen interès a 

formar part del Consell. 

ATTA Permacultura comenta la falta d’empreses dins d’aquesta llista a proposar a la 

Presidència i comptar amb TMB – Transports Metropolitans de Barcelona seria un fet 

positiu en aquesta línia. Coincideix en convidar a organitzacions amb expertesa a 

sessions específiques on puguin aportar informació de qualitat, sense que formin part 

del Consell permanentment. Comenta que seria interessant veure com incloure a 

organitzacions de l’estil de Fridays for Future o Extinction Rebellion ja que no volen ser 

vinculades amb òrgans municipals. 

Es torna a fer una segona votació per veure si per majoria simple s’inclou a TMB – 

Transports Metropolitans Urbans dins la proposta a fer a Presidència. La 

Vicepresidència Primera, GIxSU – Grup d’Interès per la Sostenibilitat Urbana, es torna 

a mostrar en desacord i decideix fer un vot particular en contra. Es tanca la votació 
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amb majoria perquè TMB – Transports Metropolitans de Barcelona entrin dins la 

proposta a Presidència. 

En el vot particular, la Vicepresidència Primera, GIxSU – Grup d’Interès per la 
Sostenibilitat Urbana exposa el següent: El GIxSU no estem en contra de que entri 
TMB sinó que pensem que caldria donar veu a altres col·lectius que encara no tenen 
representació com ho son el Consell Municipal d'Immigració i altres. 
 
Segueix la sessió i, com que encara no s’han tancat les sis entitats significatives a 
proposar, es decideix que la següent a deliberar sigui el Consell Municipal 
d’Immigració, ja que des de la Vicepresidència Primera s’ha fet la proposta i compten 
amb dos suports al formulari. 
 
Des d’Escola Thau mostren el seu desacord en incloure al Consell Municipal 
d’Immigració, ja que consideren que els temes socials queden fora de l’abast del 
Consell Ciutadà per la Sostenibilitat. 
 
ATTA Permacultura considera que els afers socials sí que són d’importància per 
aquest Consell, però que si no crea consens que entri el Consell Municipal 
d’Immigració s’hauria de seguir amb la deliberació. 
 
Rezero comenta que els aspectes socials sí que són d’importància per aquest Consell 
però que ja hem excedit l’hora de reunió, que era l’estipulada per fer la selecció, i que 
aquest debat podria donar per una hora més. Proposen que a la llista a presentar a 
Presidència apareguin les administracions públiques i entitats que han generat 
consens fins ara i que, encara que no s’hagin decidit sis entitats significatives de ciutat 
es podria tancar aquí la sessió. 
 
Tothom es mostra d’acord amb la proposta i es decideix donar per finalitzada la sessió. 
 

 

4. Torn d’intervencions, propers passos i tancament  

Sense més intervencions, es dona per tancada la sessió, agraint la participació de les 

organitzacions i persones assistents. La sessió finalitza a les 18.15 h. 

 

Secretària del Consell    VIP La Vicepresidència Primera 

 

 

 


